
Od: Janez Černač; 
Za: Emil Milan Pintar in še 28 drugih; 
Poslano: nedelja, 22. september 2024 20:28 

 
Spoštovani, 

hvaležni smo vsem, ki se trudite za uveljavitev kombiniranega volilnega sistema po vzoru iz Švice. Še 
posebno se zahvaljujem gospodu Emilu Milanu Pintarju za poslano poročilo in za opravljeno delo. 

Ugotovitve so pričakovane, ker sedanji volilni sistem ustreza strankam, ker imajo odločilen vpliv na 
odločanje, kdo bo izvoljen. Ob tem je zanimivo dejstvo, da so volivci tudi po javnomnenjskih raziskavah 
zelo kritični do sedanje oblasti zaradi korupcije, popolne zmede v zdravstvu, zunanji in davčni politiki, 
energetiki, ob uničevanju kmetijskih površin… Ob tem se oblast zaveda, da bi na predčasnih volitvah 
volivci izbirali na novo, druge in drugačne. 

Vsa ta dejstva nas prepričujejo, da so pozitivne spremembe za uvedbo kombiniranega volilnega 
sistema mogoče samo na Zboru državljanov, kar pa je izredno zahtevna naloga. Če se ne bomo 
odločili za Zbor državljanov, ne bo pri nas nikoli bolj demokratičnega kombiniranega volilnega sistema! 

Lep pozdrav. 
Janez Černač 
  
 
Od: Emil Milan Pintar 
Za: Janez Černač; še 28 drugih 
Poslano: Ned 22. Sep 2024 18:25 

RE: Dopusti se iztekajo 

Spoštovani g. Černač, 

Prav vesel sem bil vašega zapisa, saj dokazuje, da smo na isti valovni dolžini oz. razmišljamo v isto smer. 

Seveda na naš sklep o  organiziranju »Zbora državljanov« nikakor nismo pozabili. Toda zbor državljanov je 
velika stvar, ki zahteva dobre priprave, predvsem pa SINTEZA-KCD in NSVS tega sama seveda ne zmoreta. 

1.       Zato smo se obrnili najprej na parlamentarne stranke, ki so kandidirale na zadnjih volitvah, pa niso 
uspele (Dopis, kogar zanima, dobi v tajništvu). Dobili smo en sam pozitiven odgovor (…). Vsiljuje se misel, 
da nekatere stranke sploh ne delujejo v obdobju med volitvami in se bodo ponovno pojavile spet tik pred 
volitvami. Pri tem je celo mogoče, da nekaterim sploh ni cilj, da bi prišle v DZ, temveč je cilj, da dobijo 
tiste dva % glasov in financiranje iz Proračuna, ki zadošča za dva zaposlene – predsednika in sekretarja 
stranke. Iskreno upam, da se motimo. 

2.       Nato smo se obrnili na Glas ljudstva (dopis in odgovor v tajništvu). Odgovorili so nam, da čakajo, kaj 
bo predlagala vlada. Očitno so tudi oni v določeni kadrovski stiski, predvsem pa angažirani na področju 
zdravstva (predlog zakona), kjer zastopajo predvsem stališča SD oz. tim. »Kebrov program«. Če je ta 
povezava s SD res tako pristna, potem tudi na področju volilnega sistema delujejo v tej smeri – torej 
nobenih sprememb. To je bilo bolj ali manj očitno tudi iz nastopa predstavnika SD na razpravi o volilnem 
sistemu  na TV MB v sredo, 18. septembra. Skratka, v tem primeru (boja za demokratizacijo volilnega 
sistema) pomoči (zaenkrat ? nikoli?) ne moremo pričakovati, saj zastopajo glas (interes) SD, ne glas 
ljudstva. 

3.       V kontaktu smo s predstavnikom Zveze neparlamentarnih strank, ki jo poskušajo reanimirati. Gre za 
veliko tvorbo, ki bi bila pomemben dejavnik, če bi dejansko delovala. Na žalost je zaenkrat še mrtvorojeno 
dete. Toda poskusiti velja. 

4.       Sodelovali smo na seji IO Kluba poslancev '90 in se dogovorili, da kot bivši poslanci pozovejo 
predsednike vseh poslanskih skupin na pogovor o kombiniranem volilnem sistemu v okviru Kluba '90. 

5.       Sami smo s pismom predsednikom parlamentarnih strank (pismo v tajništvu)  ponovno pozvali k 
razpravi o kombiniranem volilnem sistemu in jih opozorili na tveganje, če bodo izsilili volitve po sedanjem 
sistemu. Nezaupanje ljudstva v politične stranke je večje, kot kdaj koli. In Slovenija je edina država, kjer 
so v zadnjem desetletju propadle tri stranke, ki so bile zmagovalke prejšnjih volitev in nosilke koalicije. 
Čas za razmislek. Ima kdo čas misliti? 

6.       V tem času smo imeli tri dogovorjeno-odpovedane sestanke s Predsednico DZ. Verjetno ima res 
dela čez glavo (kriza z imenovanjem naše predstavnice za komisarko EU), prav gotovo pa na odpovedi 
sestankov vpliva tudi dejstvo, da Vlada nima izoblikovanega programa, kaj na tem področju storiti. Če 
sem malo zloben: če bo ta program oblikovala oseba, ki se je na vladi doslej ukvarjala s to problematiko, 
bo program A pripravljen okrog leta 2026. Ali drugače: program B se že izvaja: zamuditi vse roke v tem 
mandatu. Zadnji sestanek s Predsednico DZ je bi predviden 16. septembra, udeležila bi se ga tudi 
predstavnica dva zunanja člana. Nov sestanek je dogovorjen  za 4. oktober. 

7.       V sredo, 18. septembra 2024 je bil na TV MB ob Dnevu demokracije izjemno zanimiv pogovor o 
volilnem sistemu in možnostih njegove demokratizacije še v tem mandatu. Predstavniki treh strank (SD, 
SDS, SNI) so vsak po svoje tolmačili svoje interese, od katerih ne bi odstopali (še najbolj konstruktiven je 
bil predstavnik NSI, ki je podala svoj predlog novega sistema, ki položaj strank samo še utrjuje). V 
odsotnosti dr. C. Ribičiča sem poskušal CD zastopati jaz, vendar sem bolj ali manj govoril v zid interesov 
strank. Strankokracija je močna in donosna (za stranke) in tega stranke ne bodo izpustile iz rok, če ne bo 
prišlo do resnega revolta ljudstva. To je toliko bolj  nujno, ker je vsaj polovica večjih primerov korupcije 
(plenitve javnih sredstev) direktno povezana s strankami in »njihovimi« zastopniki na ministrstvih. Še tako 
dober razgovor na TV (predvsem je bil novinar, ko ga je vodil, odlično pripravljen!) tako izzveni v prazno. 

8.       V torek načrtujemo pogovor s skupino gospodarstvenikov. Več o tem na naslednjem sestanku.  

  

Upam, g. Černač, da sem vas uspel prepričati, da se trudimo. Prišli pa smo do točke, ko se moramo vsi, 
ki se borimo za demokratizacijo volilnega sistema, vprašati, ne, kaj so storili v SINTEZI-KCD in NSVS, 
temveč, kaj je storil vsak od nas, da nas ne bodo na naslednjih volitvah še enkrat »nateg….« kot vole. Zato 
pozivam vse, ki vas je g. Černač počastil z zaupanjem, da lahko veliko prispevate, da se združimo, 
pripravimo omenjeni Zbor državljanov (skupaj bi to zmogli) in zahtevamo demokratizacijo volilnega 
sistema. 

Zahvaljujem g. Černaču, da vas je »aktiviral«, vsem vam pa tudi vnaprej za vsak pozitiven odziv. 

Emil Milan Pintar 

 … beri dalje-!  

https://365.rtvslo.si/arhiv/omizje/175073117?fbclid=IwY2xjawFZFJtleHRuA2FlbQIxMQABHWqET8SgJxjVNCr-20meWkMH9B64nJngYd7iQWWIDc-dGMkoublDLDn4-g_aem_QdxCotfk1wchtSRhEqz_Fg
https://365.rtvslo.si/arhiv/omizje/175073117?fbclid=IwY2xjawFZFJtleHRuA2FlbQIxMQABHWqET8SgJxjVNCr-20meWkMH9B64nJngYd7iQWWIDc-dGMkoublDLDn4-g_aem_QdxCotfk1wchtSRhEqz_Fg


Od: Janez Černač  
Za: sinteza@t-2.net; in še 27 drugih 
Poslano: petek, 20. september 2024 15:01 

Zadeva: RE: Dopusti se iztekajo 

Spoštovani, 

zahvaljujem se za zapisnik 73. seje Nacionalnega sveta za demokratično spremembo volilnega sistema z 
dne 20. septembra 2024. 

Ob tem ponovno pošiljam zapisnik 71. seje Nacionalnega sveta za demokratično  spremembo volilnega 
sistema z dne 11. avgusta 2024, kjer je pomemben zaključek seje z dne 4. julija 2024: 

Da bi se lahko ustrezno pripravili za uresničitev teh zahtev je smiselno organizirati  Zbor državljanov za 
uvedbo kombiniranega volilnega sistema. S pripravami moramo začeti takoj. 

Od takratne je minilo že dva meseca in pol, vendar smo ponovno na začetku zahtevne poti do prenove 
volilnega sistema. Do kdaj še ??? 

Ne pozabimo, da sedanji volilni sistem ustreza politikom !!! 

Pozdrav. 
Janez Černač 

 

From: Janez Černač 
Sent: Tuesday, August 13, 2024 7:55 AM 
To: sinteza@t-2.net in še 27 drugih 
Subject: RE: Dopusti se iztekajo 

Spoštovani, 

budnica je ob pravem času, da bomo uveljavili demokratični kombinirani volilni sistem. Zavedamo se, da 
je to zelo zahtevno delo predvsem zato, ker večini sedanjih politikov ustreza sedanji volilni sistem. 

V zapisniku 71. seje Nacionalnega sveta za demokratično spremembo volilnega sistema z dne 4. julija 
2024 je pomemben zaključek: 

Da bi se lahko ustrezno pripravili za uresničitev teh zahtev, je smiselno organizirati ZBOR 
DRŽAVLJANOV ZA UVEDBO KOMBINIRANEGA VOLILNEGA SISTEMA. S pripravami moramo začeti 
takoj. 

To je bistvena ugotovitev po več letih zahtevnega dela Nacionalnega sveta za demokratično spremembo 
volilnega sistema. Zato nastopimo odločno in po demokratičnih načelih. Ne dovolimo, da bi nas pri tem 
ovirali nasprotniki s pravnimi zvijačami, ki jim ni videti konca!  

Lep pozdrav in srečno. 
Janez Černač 

  

From: sinteza@t-2.net  
To: Ciril Ribičič in še 21 drugih  
Sent: Sunday, August 11, 2024 10:01 AM 
Subject: Dopusti se iztekajo 

Spoštovani kolegi, 

Bliža se sredina avgusta in čas izteka dopustov, kar seveda ne velja za nas penzijonerje. Prihaja torej čas, 
ko bi morali intenzivno nadaljevati s pridobivanjem somišljenikov za novi volilni sistem. Do sedaj smo 
imeli sestanek le z Matejem Toninom, ki je sam povedal, da za svojo stranko ve za najmanj pet volilnih 
okrajev, kjer bo zanesljivo izvoljen njihov človek in da Janša se ne bo nikoli odpovedal privilegiju, da pozna 
10 do 15 VO, kjer lahko postavi "mačka v žaklju", pa bo izvoljen.  Skratka ponovna potrditev o nujnosti 
spremembe volilnega sistema, poleg tega pa še enkrat več zavedanje, kako trd bo boj za to spremembo. 

Zato, dragi prijatelji, pripraviti moramo orng ofenzivo! Argumente imamo tudi v referendumu.  

Konec koncev je preko 70 odstotkov volivcev zahtevalo ODLOČILEN VPLIV NA IZVOLITEV ! 

Vprašanje je bilo: »Ali ste za to, da se za volitve poslank in poslancev v Državni zbor Republike Slovenije 
uvede preferenčni glas, ki bo zagotovil odločilen vpliv volivcev na izbiro poslanca?«. 

Rezultat glasovanja: 

 

Lepo pozdravljeni, 

M. Marc 
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